



NPPA
Nuclear Power Plants Authority

سياسة السلامة والصحة المهنية - OCCUPATIONAL HEALTH AND SAFETY POLICY سياسة رقم (٢) لسنة ٢٠٢٣، الإصدار الثاني - Policy No (2) for 2023, Rev 2

هيئة المحطات النووية لتوليد الكهرباء

1- The Nuclear Power Plants Authority (NPPA) is a public economic authority of special nature that is affiliated to the Ministry of Electricity and Renewable Energy. NPPA is exclusively entrusted with establishing, operating, and managing nuclear power plants in Egypt.

NPPA is committed to the occupational health, safety and wellbeing of its personnel, other persons working with, for, or on behalf of, NPPA, and visitors to its facilities.

NPPA encourages its personnel at each level to assume responsibility for those aspects of occupational health & safety (OH&S) over which they have control, in order to provide for safe implementation of the nuclear power program of the Arab Republic of Egypt.

NPPA's Senior Management, with the use of NPPA's Integrated Management System, and through effective OH&S management, is committed to achieving the goals of:

- a- providing safe and healthy working conditions; and
- b- preventing work-related injury and illness.

2- As part of its commitment to OH&S and to continually enhancing OH&S, NPPA declares that it will:

- a- Comply with OH&S requirements and standards established under Egyptian Law;
- b- Seek to establish and maintain a safe and healthy working environment in all buildings, facilities, and work sites for which it is responsible;
- c- Actively seek to identify and eliminate OH&S hazards and reduce risks;
- d- Investigate accidents, injuries and significant breaches of OH&S requirements and standards and take remedial actions where necessary;
- e- Seek to continually improve OH&S processes;
- f- Continuously involve NPPA personnel through effective communication and training in the importance of OH&S;
- g- Seek the consultation and participation of NPPA personnel in the implementation of OH&S objectives in order to create and maintain an effective culture of OH&S;
- h- Allocate sufficient resources, time and attention to NPPA's personnel in order to facilitate the safe conduct of their tasks; and
- i- Monitor and assess, and seek to continuously improve, OH&S performance and practices.

3- NPPA's Senior Management will serve as the driving force to effectively communicate and implement this OH&S Policy so that its intentions are understood and properly applied by all NPPA personnel and other persons working with, for, or on the behalf of, NPPA.

١- هيئة المحطات النووية لتوليد الكهرباء هي هيئة عامة اقتصادية ذات طبيعة خاصة تتبع وزارة الكهرباء والطاقة المتجددة، وهي الجهة الوحيدة المختصة بإنشاء وتشغيل وإدارة المحطات النووية في جمهورية مصر العربية.

تلتزم هيئة المحطات النووية لتوليد الكهرباء والسلامة والصحة المهنية ورفاهية أفرادها وكافة الأشخاص الذين تتعامل معهم الهيئة بما فيهم الزائرين.

تشجع الهيئة أفرادها من كافة المستويات على تحمل مسؤولية الجوانب المتعلقة بالسلامة والصحة المهنية كلاً تحت مسؤوليته لضمان التنفيذ الآمن لبرنامج الطاقة النووية لجمهورية مصر العربية.

تلتزم الإدارة العليا بهيئة المحطات النووية لتوليد الكهرباء من خلال نظام الإدارة المتكامل للهيئة وإدارة فعالة للسلامة والصحة المهنية بضمان تحقيق الأهداف التالية:

أ- ضمان بيئة عمل آمنة وصحية.

ب- منع الإصابات والأمراض المتعلقة بالعمل.

٢- وفي إطار التزام الهيئة بالسلامة والصحة المهنية وباستمرارية تطويرها، تعلن الهيئة الآتي:

أ- الامتثال لمتطلبات ومعايير السلامة والصحة المهنية الواردة بالقانون المصري.

ب- السعي الى توفير بيئة عمل آمنة وصحية لمنع الحوادث والإصابات والأمراض المهنية في جميع مباني ومنشآت ومواقع العمل المسنول عنها الهيئة.

ج- السعي بجدية نحو تحديد وإزالة مصادر الخطر وتقليل المخاطر المتعلقة بالسلامة والصحة المهنية.

د- التحقيق في الحوادث والإصابات وخرق متطلبات ومعايير السلامة والصحة المهنية واتخاذ إجراءات معالجة عند اللزوم.

هـ- التطوير والتحسين المستمر لعمليات السلامة والصحة المهنية.

و- الاشرار المستمر لأفراد الهيئة من خلال التواصل الفعال والتدريب على أهمية السلامة والصحة المهنية.

ز- السعي الى التشاور والمشاركة مع أفراد الهيئة في تطبيق أهداف السلامة والصحة المهنية من أجل إنشاء والحفاظ على ثقافة سلامة وصحة مهنية فعالة.

ح- توفير الموارد والوقت والاهتمام الكافيين لأفراد الهيئة لتيسير الانجاز الآمن لمهامهم.

ط- المراقبة والتقييم والسعي نحو التحسين المستمر للسلامة والصحة المهنية في جميع مباني ومنشآت ومواقع العمل المسنول عنها الهيئة.

٣- ستكون الإدارة العليا لهيئة المحطات النووية القوة الدافعة للتواصل والتنفيذ الفعال لسياسة السلامة والصحة المهنية بحيث يتم فهم نواياها وتطبيقها بشكل صحيح من قبل جميع العاملين بالهيئة والأشخاص الآخرين الذين تتعامل معهم الهيئة.

رئيس مجلس إدارة هيئة المحطات النووية
NPPA Board Chairman

NPPA.OS.POL.AE-001-2.0

السلامة أولاً



Safety First

الإلتزام بالجودة



Commitment to
Quality

النزاهة



Integrity

الشفافية



Transparency

العمل الجماعي



Teamwork

الموثوقية



Credibility

التميز



Excellence

المسؤولية المجتمعية



Social
Responsibility

التنوع



Diversity